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حضور سیاسیون در ورزش از 
اصل غلط بود و اغلب بی نتیجه!

سیروس جعفری
کارشناس ورزش - رسانه

جامعه ورزش حضور مردانی که در عرصه سیاست به صحنه 
ورزش آمده اند را بر نمی تابد. نمونه های روشن در این مورد 

فراوان اند:
- مهندس »اکبر ترکان« وزیر اسبق دفاع و وزیر راه در فدراسیون 

کشتی 
- مهندس »محلوجی« در باشگاه فرهنگی ورزشی پرسپولیس

- مثلث »ایروانی«، »میرولد« و مرحوم »آقامحمدی« در باشگاه 
استقلال

- مهندس »صفائی فراهانی« در فدراسیون فوتبال
- »اکبر غمخوار« در باشگاه پرسپولیس

- »کریمی« مدیرعامل فعلی شرکت تجهیز و توسعه وزارت 
ورزش

- جاماندن سخنگوی دولت آقای خاتمی در انتخابات فدراسیون 
بسکتبال

- حضور افراد سیاسی در هیات مدیره و هیات رئیسه فدراسیون 
ها و باشگاه های ورزشی

و حضور عده کثیری دیگر از سیاسیون در انتخابات مهندسی 
شده فدراسیون ها و هیات های ورزشی... منطق نادرست 
وزارت ورزش و جوانان برای روی آوردن به این قبیل مردان 
این بود. با استفاده از موقعیت اجتماعی خود پول آوری می 
کنند که گمانی بود در اصل غلط و اغلب بی نتیجه، پول آورده 
نشد اما خرده فرمایش ها چه عرض کنم که از حد گذشت 
و شخصیت و اعتبار واقعی خدشه دار شد و زیر سوال رفت. 
حتی مردانی مثل مهندس محلوج، صفائی فراهانی و دکتر 
اکبر ترکان که می توانستند برای باشگاه  پرسپولیس. فدراسیون 
فوتبال و فدراسیون کشتی منشا خیر و برکت باشند یا مثلث 
خوب آقایان ایروانی، میرولد و مرحوم آقامحمدی که بیشتر از 
همه سیاستمداران عمر مفید در ورزش داشتند. واقعیت این 
است  که این بزگمردان و ده ها مردان نام آشنای دیگر که 
خواسته یا ناخواسته به ورزش آمده اند چون از جنس ورزش 
نبوده و نیستند و وقتی از عرصه ورزش می روند دیگر پشت 
سر خود را نگاه نمی کنند و برای همیشه از بدنه ورزش جدا 

می شوند! 
سیاستمداران  پیش  نیازش  دست  آنکه  برای  ایران  ورزش 
دراز نباشد برای آنکه محتاج دیگران نباشد برای آنکه با هر  
شخصیت والایی تفکر و تعامل برابر و سینه به سینه داشته 
باشد باید اجازه فعالیت اقتصادی به دست آورد. ورزش باید 
به دست مردان کار بلد و متخصص ورزش خودکفا شود. پول 
ورزش باید از دل ورزش درآید در این صورت کار بلدان کسانی 
که از علم ورزش و اقتصاد سر در می آورند. آن ها که راه 
استفاده مطلوب و شروع را از فرصت های نادیده اما مانده 
یاد گرفته اند به میدان بیایند و به عبارت دیگر ورزش ما تا 
نیازمند پول برای اداره ورزش است محتاج حضور همه کسانی 
است که تصور می کنند قدرت پول آوردن دارند در حالی که 
در عصر مدرن پول ورزش را باید از دل ورزش درآورد و این 
یعنی حرفه ای گری در ورزش و این تنها راه نجات از حضور 
سیاست زدگان در ورزش است که متاسفانه این روزها زمزمه 
حضور سیاسیون در ورزش به چشم می خورد سیاسیونی که 
امروز دم از نجات ورزش می زنند نه از جنس ورزش اند نه از 
جنس اقتصاد و نه از جنس تخصص حرف روشن و قابل فهم 
آقایان! مهندس داریوش مصطفوی و دکتر محمد دادگان و 
حمیدرضا گرشاسبی که می گویند جای سیاسیون در ورزش 
نیست این سخنان را باید با طلا نوشت و در جای جای تمامی 

مراکز ورزشی نصب کرد.

مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی طی گزارشی به 
بررسی خلأ قانونی ارزیابی اثرات زیست محیطی با تأکید بر 

ارزیابی اثرات تجمعی پرداخت.
دفتر مطالعات زیربنایی مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اثرات  ارزیابی  با عنوان »خلأ قانونی  اسلامی در گزارشی 
زیست محیطی با تأکید بر ارزیابی اثرات تجمعی« آورده 
سنجش  در  مهم  ابزاری  تجمعی  اثرات  ارزیابی  است؛ 
دهه ۷۰  ابتدای  از  که  است  پایدار  توسعه  به  دستیابی 

میلادی مورد توجه ویژه متخصصان جهان قرار گرفته است.
براساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، در این شیوه 
ارزیابی آثار توسعه بر محیط زیست اعم از آثار مستقیم و 

غیرمستقیم به صورت تجمعی مورد بررسی قرار می گیرد.
در این روش آثاری مورد بررسی قرار می گیرند که در نتیجه 
اضافه شدن یک فعالیت در ترکیب و تقابل با آثار دیگر 
فعالیت ها و پروژه های منطقه در گذشته، حال و آینده به 

وجود می آید.

در ارزیابی اثرات تجمعی، توجه ویژه ای به زمان، مکان و 
کنش های متقابل انواع اثرات در یک منطقه می شود، ازاین 
رو امکان ارزیابی تغییرات زیست محیطی تجمعی به طور 

دقیق فراهم می شود.
اهمیت  با  و  مشخص  منطقه  یک  در  گزارش،  بنابراین 
تعریف  زیست  محیط  توسط  آن  قانونی  محدوده  که 
شده نیاز مبرم به تکامل و توسعه ارزیابی اثرات تجمعی 
احساس می شود زیرا اجرای این روش می تواند ضمن رفع 
محدودیت ها و موانع موجود در اثربخشی پروژه های ارزیابی 
اثرات زیست محیطی، ابزار لازم را برای تصمیم گیرندگان 
در عالی ترین سطوح تصمیم گیری و سیاستگذاری مدیریت 

پایدار محیط زیست فراهم سازد.
با توجه به عدم توجه کافی و تازگی مفاهیم این نوع ارزیابی 
در کشور دانش کافی در رابطه با شناخت اثرات تجمعی 
و اصول و مقررات روشن درخصوص چگونگی انجام آن 

تاکنون به وجود نیامده است.
برشمردن  ضمن  مجلس  پژوهش های  مرکز  گزارش  در 
موانع و محدودیت های توسعه و اجرای این نوع ارزیابی، 
راهکارهایی به منظور تقویت مبانی علمی، حقوقی و اجرایی 

ارزیابی تجمعی پیشنهاد می شود.

خبر اول

»مرکز پژوهش های مجلس« بررسی کرد؛

جای خالی قانون ارزیابی اثرات زیست محیطی با تأکید بر ارزیابی اثرات تجمعی

سرمقاله

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
اعلام کرد: تاکنون ۱۸۲ هزار و ۵۴۵ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۷۵ نفر 
در ۲۴ ساعت گذشته، جان باختگان کرونا در کشور به 
۸۶۵۹ نفر رسیده و تاکنون 144 هزار و 649 نفر از بیماران 

بهبودیافته و از بیمارستان ها ترخیص شده اند.
سیما سادات لاری روز جمعه درباره آخرین آمار مبتلایان 
به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از این ویروس در 
کشور بیان کرد: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، دو هزار و ۳۶۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۶۸۷ مورد بستری شدند. با 
این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۱۸۲ 

هزار و ۵۴۵ نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۷۵ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به ۸ هزار و ۶۵۹ نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تا کنون ۱۴۴ 
هزار و ۶۴۹ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
لاری افزود: همچنین ۲۷۳۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 

در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
وی بیان کرد: تاکنون یک میلیون و ۱۹۶ هزار و ۹۴۷ 

آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: استان های هرمزگان، 

در  خوزستان  و  لرستان  شرقی،  آذربایجان  کردستان، 
وضعیت قرمز قرار دارند.

لاری ادامه داد: موارد بستری و سرپایی در خوزستان 
مناطق  این  در  مردم  از  است.  یافته  کاهش  امروز 

می خواهیم پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند.
وی اظهار کرد: رعایت فاصله گذاری، پرهیز از تجمع 
غیرضروری و استفاده از ماسک در فضاهای عمومی 
باید انجام شود. سالمندان در موارد غیرضروری از منازل 

خارج نشوند.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: ۱۵ استان هیچ فوتی 
به علت ابتلا به ویروس کرونا نداشته و هفت استان نیز 

فقط یک فوتی داشتند.

رئیس جمهوری تاکید کرد: همه باید بدانند که اجرای 
مرحله »سازگاری با کرونا« هرگز به معنای کمرنگ شدن 
مقابله با این بیماری و عدم رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی در جامعه نیست و باید همچنان نسبت به 

رعایت آن ها اهتمام داشته باشیم.
به »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهوری،  حجت الاسلام والمسلمین »حسن روحانی« 
روز جمعه در گفت وگو با »سعید نمکی« وزیر بهداشت، 
تا  کنیم  تلاش  باید  گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان 
مرحله سوم مدیریت مقابله با بیماری کووید۱۹ تحت 
عنوان »سازگاری با کرونا« نیز با رعایت کامل تمامی 
دستورالعمل ها،  ارائه آموزش ها و اطلاع رسانی لازم و 
کافی، به بهترین شکل در کشور اجرا شود تا زندگی، 

معیشت و سلامت مردم توامان با هم حفظ شود.
وی با بیان اینکه باید همه دستگاه ها و بخش های مرتبط 
نسبت به چگونگی اجرای برنامه ریزی های لازم برای این 
مرحله آگاهی داشته باشند، اظهار داشت: هدف از اجرای 
مرحله سازگاری با کرونا، تامین سلامت مردم و حفظ 

جان آنان در کنار فعالیت پویای کسب و کارها است.
رئیس جمهور با اشاره به افزایش نسبی آمار ابتلا به کرونا 
در برخی استان ها و شهرها، تصریح کرد: باید با همکاری 
کمیته تبلیغات ستاد ملی مقابله با کرونا سیاست های 
آگاهی بخشی و اطلاع رسانی تقویت شده و صداوسیما، 
رسانه ها و فضای مجازی همانند روزهای اولیه شیوع این 

بیماری در راستای رعایت دستورالعمل ها فعالیت کنند.
این  در  نیز  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
گفت وگو گزارشی از آخرین وضعیت کشور در مقابله با 
کرونا و مباحثی که قرار است در جلسه روز شنبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا بررسی شود به رئیس جمهور ارائه 

کرد.

144 هزار و 659 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

»رئیس جمهور« در تماس تلفنی با وزیر بهداشت: 
اجرای مرحله »سازگاری با کرونا« به معنای عدم رعایت دستورالعمل های بهداشتی نیست

کرونا در ایران
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3 اجتماعی

با میزبانی اداره کل ورزش و جوانان 
شمالغرب تهران برگزار شد؛

روز ملی فرهنگ پهلوانی و 
ورزش زورخانه ای 

فرهنگ  ملی  روز  مراسم 
پهلوانی و ورزش زورخانه ای، 
بعد از ظهر سه شنبه هفته 
و  زورخانه  در  گذشته 
المپیک  پهلوانی  آکادمی 
و  ورزش  اداره  میزبانی  به 
برگزار  شمال غرب   جوانان 

شد.
در این مراسم عبدالحمید احمدی معاون فرهنگی وزیر 
ورزش و جوانان، رضا گل محمدی مدیرکل ورزش و جوانان 
استان تهران، شاملو معاون توسعه منابع و پشتیبانی اداره 
فدراسیون ها،  مشترک  امور  دفتر  مدیرکل  خسروی  کل، 
همچنین  و  زورخانه ای  فدراسیون  رئیس  جوهری 
چهره هایی همچون بهروز نعمتی نماینده مجلس، سجاد 
بازیگر  ارجمند  داریوش  عباسعلی،  حمیده  زاده،  گنج 
سینما و تلویزیون، نیما نکیسا، ناصر فریاد شیران، هادی 
طباطبایی، محمد مومنی و تعدادی از پیشکسوتان حضور 

داشتند.
در این مراسم از نام جدید این زورخانه به نام »زورخانه 
شهید قاسم سلیمانی« رونمایی شد. همچنین از خانواده 
های شهیدان ابراهیم هادی و وحید زمانی نیا، داریوش 
ارجمند و مصطفی حسین خانی مدال آور کشتی ایران و 
کمک های  در  که  پیشکسوتان  و  ورزشکاران  از  تعدادی 

مردمی فعالیت داشتند، تقدیر شد.
ولی الله سیف رئیس سابق بانک مرکزی و عضو فعلی 
هیات رییسه فدراسیونچ زورخانه ای، سیدعلی اکبر حیدری 
پیشکسوت کشتی ایران و دارنده مدال برنز المپیک، پهلوان 
توپچی، عبدالله عزیزی رئیس هیات کشتی تهران، اشرف 
امینی نایب رئیس بانوان فدراسیون کاراته، عطایی رئیس 
و  ورزش  اداره  رئیس  ایلکا  تهران،  استان  کاراته  هیات 
جوانان شمال غرب تهران، سردار آذرنوش رییس سازمان 
بسیج ورزشکاران و مصطفی حسین خانی ملی پوش سابق 

کشتی ایران، از دیگر میهمانان این مراسم بودند.
های  ورزش  فدراسیون  رییس  جوهری  مراسم  این  در 
و  کرد  ارائه  فدراسیون  اقدامات  از  گزارشی  ای  زورخانه 
ورزشکاران نوجوان رشته زورخانه با نوای مرشد و ضرب 

زورخانه به اجرای برنامه پرداختند.
در ادامه این مراسم با حضور معاون فرهنگی وزیر ورزش، 
رییس فدراسیون زورخانه ای و مدیر کل ورزش و جوانان 
استان تهران در گود زورخانه، از خانواده شهیدان ابراهیم 
پیشکسوت  ارجمند  داریوش  نیا،  زمانی  وحید  و  هادی 
تلویزیون و سینما، مصطفی حسین خانی قهرمان کشتی 
ملی  تیم  سابق  بان  دروازه  طباطبایی  هادی  آسیا،  آزاد 
زاده و حمیده عباسعلی ملی  ایران، سجاد گنج  فوتبال 
پوشان شاخص کاراته ایران، تجلیل و شال پهلوانی نیز به 

آن ها اهدا شد.
جالب  نکات  از  زورخانه  در  بانوان  حضور  است  گفتنی 
توجه این مراسم بود. هیئت رئیسه فدراسیون زورخانه ای 
فعالیت بانوان در این رشته را تصویب کرده و قرار است این 
موضوع در مجمع فدراسیون نیز مطرح شده و در صورت 

تصویب به وزارت ورزش و جوانان ارائه شود.

ایلکا  روح پهلوانی برگرفته از منش های والای مولای
 متقیان است

»علی  ایلکا« رئیس اداره ورزش و جوانان شمال غرب در 
حاشیه این مراسم به عنوان میزبان گفت: مرام و مسلک 
مولا  رفتاری  سیره  و  منش  از  گرفته  بر  پهلوانی  ورزش 
امیرالمونین حضرت علی )ع( است و ما افتخار می کنیم 

که پهلوانان ما به مولا ی متقیان تاسی می کنند.

عضو انجمن رادیوتراپی و انکولوژی ایران گفت: درمان های 
جدید براکی تراپی با کاهش عوارض جانبی و دوره درمان 

برای بیماران سرطانی مفید است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از انجمن رادیو تراپی 
به  اشاره  با  منشادی  دهقان  حمیدرضا  ایران،  اکولوژی 
پیشرفت های کشورمان در زمینه درمان سرطان با وجود 
تحریم ها و مشکلات موجود، اظهار کرد: با وجود همه 
مشکلات درمان سرطان در کشورمان دیگر یک موضوع 
پیچیده نیست و نمونه های زیادی از درمان قطعی سرطان 

در کشور وجود دارد.
وی با بیان اینکه روش های درمانی متعددی برای درمان 
سرطان وجود دارد که حدود ۲۵ درصد مرگ و میر در جهان 
و ایران را شامل می شود،  یادآور شد: یکی از روش های 
قدیمی درمان سرطان که در حال حاضر پیشرفت های 
چشمگیری کرده است و امید به بهبود را در بیماران افزایش 

می دهد براکی تراپی است.
به گفته وی براکی تراپی به معنی درمان از راه نزدیک است و 
این روش قدیمی ترین روش پرتو درمانی است که سال ها 
پیش از رادیو تراپی به عنوان درمان سرطان ها شناخته شد.
انکولوژی بیمارستان شهدای  رئیس بخش رادیوتراپی و 
درمان  تراپی مکمل  براکی  کرد:  تاکید  تهران،  تیر  هفتم 
رادیوتراپی است و در برخی از موارد به عنوان تنها روش 

درمان برای بیماری سرطان مورد استفاده قرار می گیرد.

به گفته دهقان منشادی، این روش درمانی برای سرطان 
های پروستات، سر و گردن، سرطان های زنان، سرطان های 
پوستی، تومورهای چشمی و برخی تومورهای گوارشی مورد 
استفاده قرار می گیرد و می تواند امید به بهبود را در این 

بیماری ها بسیار افزایش دهد.
وی در تشریح روش های درمانی براکی تراپی تصریح 
با توجه به پیشرفت های  انجام این درمان  کرد: برای 
زیادی که صورت گرفته روش های متنوعی وجود دارد. 
 )Low Dose Rate( یا روش درمان با آهنگ آهسته LDR
 High Dose( شدید  آهنگ  با  درمان  روش  یا   HDR و
Rate( دو روش درمانی براکی تراپی هستند که با توجه 

به نوع و زمان درمان متفاوت هستند. در روش درمانی 
مورد  پرتو  دوز  میزان  اما  تر  درمان طولانی  زمان   LDR
استفاده کمتر است، اما در روش HDR پرتو مورد استفاده 
دوز بالایی دارد و زمان درمان به کمتر از یک روز کاهش 

می یابد.
موسس نخستین مرکز براکی تراپی تهران با اشاره با سایر 
مزایای براکی تراپی، گفت: تعداد جلسات براکی تراپی نیز در 
مجموع زیاد نیست و می توان با این روش مراحل درمانی 
را از ۳ تا ۱۳ جلسه انجام و این روش برای بیمارانی که از 
شهرهای دور یا خارج از کشور برای درمان به تهران مراجعه 

می کنند بسیار مفید است.

سلامت

با روش »براکی تراپی«؛

پیشرفت های تازه درمان سرطان در ایران

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

حق مسکن کارگران ۲۰۰ هزارتومان افزایش می یابد
معاون نظارت و بازرسی امور تولیدی سازمان بازرسی 
کل کشور گفت: با پیگیری های این سازمان، مقرر شد 
حداقل مزد کارگری ۵ درصد و حق مسکن کارگران نیز 
به  باید  این موضوع  که  یابد  افزایش  هزارتومان   ۲۰۰

تصویب هیات وزیران برسد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مرکز رسانه قوه 
قضائیه، نادر شکربیگی در خصوص اقدامات این سازمان 
برای رفع معضلات جامعه کارگری گفت: در پی دستور 
و پیگیری ویژه ریاست قوه قضاییه، این سازمان گزارش 
جامعی در خصوص بررسی معضلات جامعه کارگری - 
کارفرمایی و نحوه تعیین حداقل دستمزد سال ۹۹ تهیه 
و در تاریخ ۳۰ اردیبهشت سال جاری برای معاون اول 

رئیس جمهور ارسال کرد که با دستور بررسی و اقدام به 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارجاع داده شد.

وی افزود: به دنبال این طرح در تاریخ ۱۰ خرداد جلسه ای 
تبعات  اقتصادی و  بنگاه های  بررسی مشکلات  برای 
با  بازرسی  سازمان  توسط  دستمزد  افزایش  احتمالی 
پایان جلسه،  در  که  برگزار شد  کارفرمایی  نمایندگان 
نمایندگان کارفرمایی با انتقال ۵ درصد از بخش مزایا 

)حق سنوات( به حداقل مزد موافقت کردند.
شکربیگی همچنین با اشاره به برگزاری جلسه با دبیر 
شورای عالی کار تصریح کرد: پیشنهاد سازمان بازرسی 
مبنی بر انتقال بخشی از حق سنوات به حداقل دستمزد 
و افزایش حق مسکن در این جلسه با موافقت ضمنی 
دبیر شورای عالی کار و نمایندگان بخش کارگری و 

کارفرمایی روبرو و در راستای اجرای پیشنهادهای سازمان 
بازرسی و قول مساعد وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی 
و وزرای اقتصاد و صنعت، معدن و تجارت از اعضای 
شورای عالی کار، جلسه شورای عالی کار در تاریخ ۱۷ 

خرداد ۹۹ برگزار شد.
وی ادامه داد: براساس این جلسه مقرر شد قسمتی از 
حق سنوات از بخش مزایا به حداقل مزد افزوده شود و 
افزایش حداقل مزد نیز از ۲۱ درصد به ۲۶ درصد تغییر 
کند. همچنین حق مسکن کارگری نیز به میزان دو 
میلیون ریال افزایش پیدا کند که این موضوع باید به 

تصویب هیات وزیران برسد.
به گفته شکربیگی سایر سطوح دستمزد نیز به همین 

نسبت افزایش خواهد یافت.

هیات عمومی دیوان عدالت اداری رای به ممنوعیت 
پرداخت پاداش به عوامل دخیل در اخذ سند مالکیت 

موقوفات داد.
از روابط عمومی  به نقل  به گزارش »دنیای هوادار« 
دیوان عدالت اداری، به دنبال شکایت سازمان بازرسی 
کل کشور از سازمان اوقاف و امور خیریه با خواسته 
سند  اخذ  پاداش  پرداخت  نحوه  دستورالعمل  ابطال 
مالکیت رقبات موقوفات بقاع متبرکه و اماکن مذهبی، 
این موضوع در دستور کار هیات عمومی دیوان عدالت 

اداری قرار گرفت.
بر اساس این گزارش در جریان بررسی این شکایت، 
نظریه اتفاقی اعضای هیات تخصصی اقتصادی مالی 
این شرح در اختیار اعضای  به  اداری  دیوان عدالت 

هیات عمومی قرار گرفت.
براساس ماده ۱۲ قانون تشکیلات و اختیارات سازمان 

اوقاف و امور خیریه مقرر شده است »سازمان حج و 
اوقاف و امور خیریه وجوهی را که از محل هدایای 
مستقل و حق التولیه و حق النظاره دریافت می کند، 
طبق بودجه ای که هر سال تنظیم و تصویب هیات 

دولت خواهد رساند، راسا به مصرف می رساند.«
نظر به اینکه در این ماده و همچنین مصوبات هیات 
وزیران اجازه ای مبنی بر پرداخت پاداش به عوامل 
نشده  اعطا  موقوفات  مالکیت  سند  اخذ  در  دخیل 
است و در عین حال، طبق اصل پنجاه و سوم قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران، همه پرداخت ها در 
حدود اعتبارات مصوب باید به موجب قانون صورت 
بگیرد و انجام اموری مانند کمک به اخذ سند مالکیت 
واحدهای  و  کارشناسان  ذاتی  وظایف  از  موقوفات 
حقوقی سازمان اوقاف و امور خیریه بوده و مستلزم 
مزایای  و  حقوق  از  خارج  مزایای  و  پاداش  اعطای 

مقرر قانونی به آن ها نیست، لذا ضمن قابل طرح 
بودن موضوع در هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
»دستورالعمل نحوه پرداخت پاداش اخذ اسناد مالکیت 
و  مذهبی  اماکن  و  متبرکه  بقاع  موقوفات،  رقبات 
الحاقیه آن« که بر مبنای آن ها مجوز پرداخت پاداش 
به عوامل دخیل در تثبیت و اخذ اسناد مالکیت رقبات 
صادر شده، مغایر با اصل پنجاه و سوم قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران و ماده ۱۲ قانون تشکیلات و 
اختیارات سازمان اوقاف و امور خیریه بوده و قابل 

ابطال است.«
این گزارش حاکی است هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری پس از بحث و بررسی در این مورد با اکثریت آراء 
رای به ابطال دستورالعمل نحوه پرداخت پاداش اخذ 
سند مالکیت رقبات موقوفات بقاع متبرکه و اماکن 

مذهبی مصوب سازمان اوقاف و امور خیریه داد.

فعالیت 25 مرکز برای نمونه گیری از بیماران مشکوک کرونا در البرز 

ممنوعیت پرداخت پاداش برای دریافت مالکیت موقوفات 

جامعه

پایتخت
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در صحن شورای شهر کرج مطرح شد؛

فرایند طولانی تهیه طرح های تفصیلی؛ 
عامل افزایش ساخت  و ساز غیر مجاز

نقشه صنوف مزاحم کرج طراحی و تهیه می شود

اداری شورای  به گفته رئیس کمیسیون نظارت و تحول 
اسلامی شهر کرج، نقشه اماکن و مشاغل مزاحم کرج توسط 

مدیریت شهری کرج تهیه و طراحی می شود.
اردکانی  »دنیای هوادار«، محمدحسین خلیلی  گزارش  به 
گفت: طبق استعلام از ۱۲ اتحادیه صنفی تاکنون ۵ هزار باب 
صنف مزاحم در سطح شهرستان کرج شناسایی شده است.

مکلف  قانون   ۵۵ ماده   ۲۰ بند  برابر  شهرداری  گفت:  او 
است از ایجاد و تاسیس کلیه اماکن که بنحوی موجب 
بروز مزاحمت برای ساکنین یا مخالف اصول بهداشت در 
سطح شهراست شامل تاسیس کارخانه ، کارگاهها، گاراژهای 
عمومی و تعمیرگاه ها و دکان ها و همچنین مراکزی که 
ایجاد سلب آرامش شهروندان می کند مثل ام دی اف و 

کابینت سازی  جلوگیری کند.
خلیلی گفت: تاکنون برای ساماندهی تمام مشاغل و کسب 
هائی که ایجاد مزاحمت و سروصدا کنند هیچ اقدامی در 
کلانشهر کرج از سوی دستگاه های ذیربط صورت نگرفته 
اواسط سال  از  را دوچندان کرده است.  است و مشکلات 
گذشته جلساتی در این خصوص تشکیل شده است که برابر 
ابلاغ وزارت کشور در این راستا نیازمند کمک و حمایت 

فرمانداری، استانداری و دادستانی هستیم.
اسلامی  شورای  اداری  تحول  و  نظارت  کمیسیون  رئیس 
شهر کرج گفت: بر این اساس در سال ۹۴ مطالعاتی توسط 
شهرداری کرج در خصوص ساماندهی صنوف مزاحم تهیه 

شده که امیدواریم به نتایج خوبی برسیم.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز گفت: 
عمده بزه و ناهنجاری در شهر ناشی از ساخت و سازهای 

غیر مجاز در مناطق کم برخوردار است.
به گزارش »دنیای هوادار«،  علی درویش پور در صد و 
نود و هفتمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کرج 
در خصوص بحث ساخت و ساز غیرمجاز گفت: ستاد 
پیشگیری از ساخت و ساز غیر قانونی بر طبق مصوبه 
هیئت دولت و تکلیف شکل گیری آن برای استان ها 
از شهریورماه سال قبل در البرز برقرار شده و با جدیت 
اجرایی  بزودی عملکرد دستگاه های  رود،  پیش می 
استان از جمله شهرداری ها، آب منطقه ای، سازمان 
جهاد کشاورزی  و غیره در این زمینه را منتشر می کنیم.
او گفت: اگر بخواهیم به صورت ریشه ای با ساخت و 
سازهای غیرمجاز مقابله کنیم باید ضوابط قضایی یا یک 
شعبه قضایی ویژه برای تسریع در حکم تخریب ساخت 

و سازهای غیر مجاز وجود داشته باشد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز با بیان 
اینکه آسیب های ناشی از ساخت و سازهای غیرمجاز 
به طرح های تفصیلی  دراز مدت است، گفت: توجه 
شهرها اهمیت بالایی دارد اما در حال حاضر فرآیند تهیه و 
تصویب این طرح ها خیلی زمان بر است و از طرفی طرح 

های تفصیلی تهیه شده شهرها ایراداتی دارد.
او با اشاره به اینکه در کمیسیون های ماده صد نباید 
و محکم  به صورت جدی  را  احکام  و  داشت  تعارف 
صادر کرد، گفت: توجه به این مهم در مقابله با ساخت 
و سازهای غیرمجاز مهم است، در خصوص این نوع 
ساخت و سازها رسیدگی به مسئله اراضی قولنامه ای 
نیز اهمیت بالایی دارد که با کمک دستگاه قضا و چند 
دستگاه مسئول، رسیدگی به این نوع اراضی تعیین 

تکلیف می شود.

پایش تخلفات مشهود حوزه ساخت و ساز توسط 
بازرسی شهرداری کرج

رئیس شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه توصیه 
ای در خصوص ساخت و سازهای غیرمجاز نداشته و 
نخواهیم داشت و ملاک قانون است، گفت: ساخت و 

سازهای غیرمجاز و سایر تخلفات مشهود که به نوعی 
با مدیریت شهری در ارتباط باشد، باید توسط بازرسی 

شهرداری رصد شود تا با آن ها برخورد گردد.
اکبر سلیم نژاد مقابله با ساخت و سازهای غیرمجاز را 
نیازمند همراهی و حمایت تمامی دستگاه ها و مردم 
دانست و گفت: پیشگیری از وقوع تخلفات ساختمانی 
و کنترل و نظارت بر فعالیت شهروندان در حیطه ساخت 
و ساز از شاخص ترین برنامه های دوره پنجم شورای 

شهر کرج است.
او گفت: اعضای دوره پنجم شورای اسلامی شهر کرج و 
مجموعه مدیریت شهری با جدیت در برابر ساخت  و ساز 
غیرمجاز ایستاده و با کسانی که قصد تعدی به حقوق 
مادی و معنوی شهروندان داشته باشند، برخورد می کند؛ 
با روحیه ای که در اعضای شورا سراغ دارم و اینکه ما 
برای عمران و آبادانی شهر قدم به این عرصه گذاشته 
ایم، یقین دارم سفارش برای چشم پوشی بر تخلفات 
ساختمانی در روحیه همکاران بنده نیست و انتظار داریم 
تا بازرسی شهرداری با جدیت بیشتری به این مسئله 

ورود کند.
و  تداوم همکاری  با  امیدواریم  داد:  ادامه  نژاد  سلیم 
احساس مسئولیت اجتماعی از سوی مردم و همیاری 
دیگر دستگاه ها و نهادها در آینده نیز شاهد هیچ گونه 
و  ساخت  عرصه های  در  تخلفی  و  تعرض  و  آسیب 
سازهای غیر مجاز نباشیم. این معضل یک آسیب چند 
وجهی است و نهادهای متولی باید حرکت جهادی برای 
ریشه کنی مشکلات داشته باشند، در غیر این صورت 
با شعار و جلسه و سخنرانی ریشه یابی و درمان محقق 

نمی شود!
رئیس شورای اسلامی شهر کرج در پایان با بیان اینکه 
درآمدهای شهرداری ها نباید تحت هیچ شرایطی به 
ساخت و ساز غیرمجاز متکی و وابسته باشد، گفت: باید 
برنامه ریزی ها به شکلی باشد که اقدامات پیشگیرانه 
پررنگ تر از برخورد با تخلفات ساختمانی باشد و همه 
بخش ها و نهادهای درگیر باید جامعه را از عواقب فرهنگی، 
اجتماعی و امنیتی ساخت و ساز بی رویه و ناپایدار مطلع 

سازند. 

پایتختگزارش

طرح تفصیلی تهران متناسب با تحولات شهر 
باید تغییر کند!

مورد  در  تهران  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
سرانجام بازنگری طرح تفصیلی شهر تهران توضیحاتی را 

ارائه کرد.
مورد  در  گلپایگانی  عبدالرضا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سرانجام بازنگری طرح تفصیلی شهر تهران با بیان اینکه 
بررسی کلیت طرح برعهده یکی از دانشگاه ها گذاشته شده 
است، گفت: بر این اساس، تیم تحقیقاتی در حال آسیب 
شناسی روندهای طی شده پس از تصویب و ابلاغ طرح 
تفصیلی فعلی در شهر است تا کاستی و نواقص طرح فعلی 

مشخص شود.
بازنگری  اینکه براساس این مطالعات، روش  با بیان  وی 
در طرح تفصیلی شهر تهران پیشنهاد می شود، ادامه داد: 
همچنین در این راستا یک تیم هدایت و راهبری هم با 
حضور چند تن از متخصصان به انجام کار، نظارت می کنند.

بر  تاکید  با  تهران  شهرداری  معماری  و  معاون شهرسازی 
اینکه معتقدیم تمام نظامات طرح تفصیلی فعلی که در شهر 
حاکم است نیاز به بازنگری مدام دارد، افزود: طرح تفصیلی 
می بایست با توجه به تحولات شهر تغییر کند و متناسب با 

تغییرات، برنامه ها نیز قابلیت اجرایی داشته باشند.
گلپایگانی افزود: یکی از ایرادات و مسائل جدی طرح فعلی 
که مردم با آن دست به گریبان هستند، بحث پهنه سکونت 
است، باتوجه به اینکه عمده ساخت وسازهای مسکونی در 
این پهنه است، اجرای برخی ضوابط طرح تفصیلی همچون 
تعداد طبقه ها و رعایت خط آسمان و... موجب ناهمگونی 
در سیمای شهری شده و فضای ناخوشایندی را ایجاد کرده 

است، این بخش نیز به صورت جداگانه در حال تجدید نظر 
است و کارشناسان بلوک به بلوک شهر را از این منظر بررسی 
کرده و امید است این مهم را بتوان تا انتهای خرداد ماه در 

کمیسیون ماده 5 مورد رسیدگی و تصویب قرار داد.
وی در تشریح مشکلات ایجاد شده در پس برخی ضوابط و 
مقررات طرح تفصیلی موجود در پهنه مسکونی ادامه داد: 
با اصلاح این فرایند در نظر داریم که سیمای منسجم تری 
در شهر ایجاد شود، در همین راستا ممکن است در برخی 
محله ها به خصوص در شمال تهران که طی سالهای گذشته 
رغبت ساخت و ساز بیشتر بوده، تراکم ساختمانی کمتر شده 
یا ساخت و ساز در برخی قطعات بزرگ مقیاس به نفع 

هماهنگ تر شدن فضای شهری، کاهش یابد.
گذر،  یک  در  شده،  سبب  ضوابط  این  افزود:  گلپایگانی 
ساختمان هایی با طبقات مختلف ساخته شود، این آشفتگی 
موجب ایجاد حس تبعیض و نارضایتی در بین مردم شده 
است، به گونه ای که همواره از ما می پرسیدند؛  چگونه در 
یک معبر هم خانه های چهار طبقه، هم پنج و شش و 
هفت طبقه وجود دارد؟ این مسئله علاوه براینکه چهره شهر 
را ناهمگون کرده، سبب ایجاد حس نابرابری در شهروندان 
نیز شده است و بارگذاری و تعیین تعداد طبقه بر املاک، 
شهر،   بخش  هر  در  خدمات  های  سرانه  وضعیت  برآیند 
وضعیت گذربندی، ظرفیت های زیست محیطی، نزدیکی 
به شبکه حمل و نقل همگانی، دید و منظر، پیشینه تاریخی 
و اجتماعی هر محله است و اندازه قطعه به تنهایی ملاک 

درستی نیست.

مدیریت شهری

شهری
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گاه نرخ پروازی در یک مسیر داخلی اروپا تا حد خرید یک ساندویچ پایین می آید! 
ولی در ایران هرروز بر نرخ ها افزوده می شود و در توجیه آن نیز، مدیران ایرلاین 
ها به دامنه نرخی اعلام شده از سوی هواپیمایی کشوری استناد می کنند که انعطاف 
آن از 1 تا 4 است یعنی اگر حداقل نرخ پروازی در مسیرهای کوتاه را 178 هزار تومان 
در نظر بگیریم، این نرخ تا چهار برابر قابل افزاش است و این خود شیوه ای است که 
به عقل مدیران خبره صنعت هوایی در جهان نرسیده و کاشف آن مسئولان بلندپایه 

سازمان هواپیمایی کشوری ایران هستند!

اقتصادی

»بانک مرکزی« اعلام کرد:
افزایش ۷۰ درصدی پرداخت 

وام ازدواج
بانک مرکزی اعلام کرد: شبکه بانکی در سال ۱۳۹۸ بالغ بر 
۲۶۳ هزار میلیارد ریال تسهیلات ازدواج به حدود ۸۴۳ هزار 
نفر اعطا کرده که نسبت به سال ۱۳۹۷ بیش از ۷۰ درصد 

رشد داشته است.
با توجه به طرح برخی انتقادات در خصوص عدم اجرای 
قانون بودجه سال ۱۳۹۹ کل کشور مبنی بر اعطای وام 
ازدواج ۵۰۰ میلیون  ریالی با دوره بازپرداخت هفت ساله با 
أخذ یک ضامن معتبر و سفته، روابط عمومی بانک مرکزی، 
اقدام به انتشار گزارشی از عملکرد شبکه بانکی کشور در 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج کرد.
بانک مرکزی تاکید کرده است که در اجرای تکالیف قانونی 
مربوط به تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و به منظور تسریع 
و تسهیل اعطای قرض الحسنه برای ازدواج جوانان، همواره 
خود را متعهد به همکاری حداکثری با متقاضیان تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج می داند و به صورت ویژه طی سنوات 
گذشته، تلاش های بانک مرکزی و شبکه بانکی کشور در 

این خصوص نمود ویژه ای داشته است.
بر این اساس، با وجود ۱۰ برابر شدن مبلغ تسهیلات یاد شده 
در فاصله زمانی سال های ۱۳۹۵ تا ۱۳۹۸ تعداد متقاضیان 
در انتظار أخذ تسهیلات ازدواج در این دوره زمانی به میزان 

قابل توجهی کاهش یافته است.
شبکه بانکی در سال ۱۳۹۸ بالغ بر ۲۶۳ هزار میلیارد ریال 
تسهیلات ازدواج به حدود ۸۴۳ هزار نفر اعطا کرده است که 
این میزان نسبت به مبلغ تسهیلات مشابه اعطایی در سال 

۱۳۹۷ بیش از ۷۰ درصد رشد داشته است.
از ابتدای سال جاری تا ۲۲ خرداد نیز علیرغم افزایش سقف 
فردی تسهیلات از ۳۰۰ میلیون ریال به ۵۰۰ میلیون ریال، 
تعداد ۹۲ هزار و ۴۵۰ فقره تسهیلات ازدواج به ارزش بالغ بر 
۴۷ هزار میلیارد ریال در شبکه بانکی پرداخت شده  است که 
از این تعداد ۴ هزار و ۴۱۸ نفر مشمول تسهیلات ایثارگری 

ازدواج به میزان ۱۰۰۰ میلیون ریال برای هر نفر بوده است.
همچنین تعداد متقاضیان در انتظار اخذ تسهیلات ازدواج 
تا ۲۲ خرداد برابر با ۳۰۰ هزار و ۷۹۲ نفر است که از این 
تعداد، ۱۵۴ هزار و ۲۴۰ نفر در مراحل تکمیل پرونده و انعقاد 

قرارداد جهت خذ تسهیلات قرض الحسنه ازدواج قرار دارند.
با توجه به تماس های متقاضیان دریافت تسهیلات ازدواج 
مبنی بر سختگیری رؤسای شعب جهت اخذ ضامن، به 
آن  بهره مندی  و  مذکور  طرح  اجرای  در  سهولت  منظور 
دسته از متقاضیانی که در استان های محروم و روستایی 
بوده و امکان تأمین ضامن مورد نظر شعب از نظر ارائه 
سال  از  مرکزی  بانک  ندارند،  را  تعهدکسراقساط  گواهی 
۱۳۹۶ به بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی اجازه داده 
است حسب مفاد شرایط و دستورالعمل مندرج در سامانه 
قرض الحسنه ازدواج بانک مرکزی به شرح اعلام شده اقدام 

کنند.
بر این اساس، چنانچه زوجین در سامانه ازدواج هر دو یک 
بانک را انتخاب کرده باشند، ارائه یک ضامن معتبر، منوط 
به کفایت میزان حقوق دریافتی آن ضامن برای اقساط هر 

دو قرارداد زوجین امکان پذیر است.
ازدواج  قرض الحسنه  تسهیلات  اخذ  متقاضی  چنانچه 
کرده  مراجعه  خود  یارانه  کننده  دریافت  بانک  همان  به 
باشد، مراتب در چارچوب بخشنامه های مربوط به اعطای 

تسهیلات به پشتوانه یارانه واریزی قابل اجراست.
چنانـچه متقاضی دریافت  تسـهیلات ازدواج، کارمند رسمی 
نـهـادها و  انتظامی،  و  نیروی نظامی   یا پیمانی  دولت، 
مـوسسات عمومی )نظیر شهرداری  و بنیاد، کمیته امداد، 
هـلال احمر( باشد، ارائه گواهی تـعهدکسر اقساط از سازمان 
مربوطه به همراه ارائه فـیش حقوق و حکم کارگزینی منوط 
به آن که مانده حقوق نامبرده کفایت کند، پذیرفته شده و 

نیازی به اخذ ضامن نیست.

بر صنعت  ناپذیری  جبران  کووید19 ضرر  ویروس  شیوع 
گردشگری وارد کرده و به دلیل کاهش گردشگران در سراسر 
به  خدمات  ارائه  مراکز  اقتصادی  تخریب  شاهد  جهان، 
گردشگران همچون انواع مراکز اقامتی، بخش های پذیرایی 
و از همه مهم تر بخش های حمل و نقل هستیم. در این 
شرایط بسیاری از کارشناسان به دنبال یافتن راهکارهایی 
افرادی  ها  میلیون  و  گردشگری  به صنعت  کمک  برای 
هستند که در این صنعت به فعالیت مشغول هستند تا 
ضمن ممانعت از بیکاری این افراد، اقتصاد گردشگری که 
منبع اصلی درآمد بسیاری از کشورهای فعال در صنعت 
گردشگری است را نجات دهند. اعمال تخفیف های مناسب 
و افزایش خدمات گردشگری از جمله شیوه هایی است که 
از سوی کارشناسان برای خروج گردشگری از بحران موجود 
و ادامه حیات آن تجویز شده اما در ایران شرایط به گونه 
ای دیگر است؛ چون اکثر بخش های مرتبط با گردشگری 
توسط افراد غیرمتخصص علمی اداره می شود و با توجه به 
پیشینه تصمیمات اقتصادی گروهی و فردی ما ایرانیان که 
همواره دنبال سود بیشتر به هر قیمتی هستیم )!( چندی 
پیش مدیران عامل شرکت های هواپیمایی ایرانی با توافق 
با یکدیگر تصمیم گرفتند که نرخ های تخفیفی ارائه شده 
در بعضی موراد را که خود عاملی برای جذب آن دسته از 
مسافران کم درآمد به سوی حمل و نقل هوایی بود، برداشته 
و دیگر هیچ یک از ایرلاین ها نرخی کمتر از حداقل نرخ ارائه 

شده از سوی سازمان هواپیمایی کشور ارائه ندهند!
یعنی به عبارت ساده تر در هیچ یک از مسیرهای پروازی 
در کم تقاضاترین روز، نرخی کمتر از 178 هزار تومان برای 
مسیرهای کوتاه مانند تهران-اصفهان و 230 هزار تومان برای 
مسیرهای میان برد مانند تهران به مشهد، شیراز، کرمان و... 
ارائه نخواهد شد ضمن آنکه با توجه به افزایش تقاضا، این 
نرخ تا سقف 900 هزار تومان )!!!( با توجه به دامنه نرخی 
ارائه شده از سوی سازمان هواپیمایی کشوری قابل افزایش 

است.
این شیوه نه تنها در دنیا منحصربفرد است بلکه با الفبای 
عرضه-تقاضای  میزان  گرو  در  را  گذاری  نرخ  که  اقتصاد 
محصولات می داند منافات دارد و آن را فقط در ایران می 
اینکه برخلاف تصور عمومی، سازمان  توانیم بیابیم. در 
هواپیمایی کشوری تحت امر مدیران صنعت هوانوردی 
است، جای تردید نیست؛ چون اگر غیر از این بود، مدیران 
دولتی شاغل در سازمان هواپیمایی کشوری تمام هم و 
غم خود را معطوف به حمایت از ایرلاین ها نمی کردند 

و در تصمیمات خود قدری هم جانب مسافران ایران را 
در نظر می گرفتند اما در خارج از مرزهای ایران تمام هم 
و غم مدیران دولتی و بخش خصوصی شاغل در صنعت 
هواپیمایی معطوف به کاهش نرخ و افزایش خدمات برای 
جلب بیشتر مسافران از بخش های مختلف حمل و نقل 
به سفرهای هوایی است و در این میان شاهد نرخ هایی 
بسیار اندک تحت لوای شرکت ها و پروازهای ارزان قیمت 
و توسعه روز افزون آن هستین که گاه نرخ پروازی در یک 
مسیر داخلی اروپا تا حد خرید یک ساندویچ پایین می آید! 
ولی در ایران هرروز بر نرخ ها افزوده می شود و در توجیه 
آن نیز، مدیران ایرلاین ها به دامنه نرخی اعلام شده از سوی 
هواپیمایی کشوری استناد می کنند که انعطاف آن از 1 تا 
4 است یعنی اگر حداقل نرخ پروازی در مسیرهای کوتاه را 
178 هزار تومان در نظر بگیریم، این نرخ تا چهار برابر قابل 
افزاش است و این خود شیوه ای است که به عقل مدیران 
خبره صنعت هوایی در جهان نرسیده و کاشف آن مسئولان 

بلندپایه سازمان هواپیمایی کشوری ایران هستند!
اگر اخبار صنعت هوانوردی را پیگیری کرده باشید، متوجه 
شده اید که حمل و نقل هوایی مسافربری در جهان با شرایط 
دشواری رو به رو شده و حتی بسیاری از شرکت های بزرگ 
و کوچک هواپیمایی به دلیل شیوع ویروس کرونا با قطع 
کامل یا کاهش پروازهایشان ورشکسته شده و آن هایی 
هم که هنوز نفس می کشند به دلیل حمایت دولت های 
متبوع شان از آن هاست. در این میان حتی تعداد زیادی از 
شرکت ها به دلیل پیش بینی کاهش مسافران در دو سال 
آینده حتی در شرایط مهار بیماری کرونا نیز مجبور به از رده 
خارج کردن تعدادی از هواپیماهای پهن پیکر خود به دلیل 
هزینه بسیار بالای نگهداری و عدم نیاز در شرایط کنونی که 
از تعداد مسافران هوایی کاسته شده، گردیده و از این بابت 
نیز متضرر شده اند؛ چرا که بسیرای از هواپیماهای پهن پیکر 

کم سن و سال مانند ایرباس 380 و بوئینگ 747 هنوز 
زمان اقتصادی خود را پشت سر نگذاشته و سرمایه ای را 
که برای خرید آن ها به کار گرفته شده، مستهلک نکرده اند.

در این میان اما شرکت های بسیار کوچک و کم هزینه 
هواپیمایی  مسئولان  کمال  و  تمام  حمایت  که  ایرانی 
کشوری و وزارت خانه مربوطه را برای خود دارند، نه تنها در 
شیوه جذب مسافر و ارائه تخفیف های لازم برای ترغیب 
و بازگشت مسافران هوایی کاری انجام نداده اند بلکه در 
توافق با یکدیگر، پذیرفته اند که دیگر کمتر از نرخ اعلام 
شده از سوی مسئولان حتی اگر کل ظرفیت هواپیما هم 
خالی باشد، بلیتی صادر نکنند! البته مسئولان هواپیمایی 
کشوری هم در مصاحبه های گاه و بیگاه خود دم از عدم 
گرانی بلیت در سال های اخیر به نام »حمایت از مسافران« 
)!( سخن به میان می آورند که تا حدودی حرف آن ها 
صحیح است! چون دامنه نرخی اعلام شده برای پروازها 
آنچنان نوسان دارد و گران است که تا چند سال آینده نیازی 
به افزایش قیمت ها نیست و ایرلاین ها هر زمان با افزایش 
قیمت در دامنه نوسان، می توانند به میل خود بلیت را تا 
چهار برابر کف قیمت ها، افزایش دهند بدون آنکه متهم به 

گرانفروشی شوند!

اختصاصی

ابتکارات جهانی برای نجات »صنعت هوانوردی«؛

در ایران فقط به گرانی فکر می کنند؟!

بانک و بیمه

 دکتر مهرداد فرشیدی

  نویسنده و استاد دانشگاه

در  هم  هواپیمایی کشوری  مسئولان 
از  دم  بیگاه خود  و  مصاحبه های گاه 
عدم گرانی بلیت در سال های اخیر به 
نام »حمایت از مسافران« )!( سخن به 
میان می آورند که تا حدودی حرف آن ها 
صحیح است! چون دامنه نرخی اعلام 
شده برای پروازها آنچنان نوسان دارد و 
گران است که تا چند سال آینده نیازی 
به افزایش قیمت ها نیست و ایرلاین 
ها هر زمان با افزایش قیمت در دامنه 
نوسان، می توانند به میل خود بلیت را تا 
چهار برابر کف قیمت ها، افزایش دهند 

بدون آنکه متهم به گرانفروشی شوند!
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فرهنگی

جهان سینما

»جیک جیلنهال« به عنوان یکی از بازیگران فیلم 
برف کور انتخاب شد.

شبکه نمایش ۷ فیلم سینمایی با بازی »جانی دپ« 
را مرور می کند.

»بیل و تد با موسیقی مواجه می شوند« در ژانر علمی 
تخیلی و کمدی ساخته شده و جزو آثار در شرف 

اکران طی سال آتی میلادی است.

»کایرا نایتلی« برای سریال هولو قرارداد بست.

فیلم کمدی »شیشلیک« به کارگردانی 
محمدحسین مهدویان ۸ تیر جلوی دوربین می رود.

»علی غفاری«: متأسفانه نوعی خستگی و بی انگیزگی 
در برخی از مدیران ما وجود دارد!

دو فیلم »خروج« و »طلا« که آغازگر مسیر سینمای 
آنلاین بودند، با مجموع فروش بیش از ۴ میلیارد 

تومانی به کار خود پایان دادند.

»محمدرضا داودنژاد« بازیگر تلویزیون و سینما به 
دلیل جراحی زانو در بیمارستان بستری است.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

توماس آلن ویتس یا تام ویتس Tom Waits خواننده، آهنگ ساز و بازی گر پرکار 
آمریکایی، یکی از مشهورترین هنرمندان سبک بلوز، راک، جاز و فولک دنیا است. 
موسیقی خاص و صدای متفاوت و خلاقیت تام ویتس، او را از سایر هنرمندان 
متمایز کرده است آلبوم پول خونین اثری از تام ویتس بر مبنای داستانی نوشته 
 Woyzeck نویسنده آلمانی با عنوان Karl Georg Büchner کارل گئورگ بوچنر
که به علت مرگ نویسنده ناتمام ماند، تولید شد. افراد زیادی تلاش کردند تا این 
داستان را به پایان برساند که تام ویتس یکی از آنان است. این آلبوم تام ویتس 
توانست نظرات زیادی در آمریکا و دنیا متوجه خود کند و به فروش بیش از ۱۴۳ 
هزار نسخه در آمریکا دست یابد. در جدول کلی فروش مجله بیلبورد در رده ۳۲، 
در جدول فروش آلبوم مستقل ۲ و در جدول فروش آلبوم های اینترنتی در رده 
۳۲ جای گرفت. اقبال عمومی نسبت به این آلبوم موسیقی راک در خارج از 
آمریکا هم چشم گیر بود و در کشورهای اتریش، بلژیک، دانمارک، آلمان، ایرلند، 
ایتالیا و نروژ جز بالانشینان جدول فروش بود. علاوه بر فروش خوب این آلبوم 
رضایت منتقدان را نیز کسب کرد و در سایت مشهور متاکریتیک در میان ۳۰ 
آلبوم برتر سال به رتبه ۱۸ رسید. از برخی از قطعات این آلبوم در فیلم ها و... 

استفاده شده است.

2002 / »Blood Money | پول خونین«
:: تام ویتس | راک ::

»دختر جوانی از دست عده ای گنگستر می گریزد و وارد داگویل دهکده کوچکی 
می شود. او در صدد برقراری ارتباط با اهالی دهکده است. مردم اول بسیار سرد 
با وی برخورد می کنند اما جوانی که او را یافته به او کمک می کند تا مردم 
دهکده او را بپذیرند. پس از مدتی همه چیز عوض می شود.« خلاصه ای که 
حتی صرفا خواندن از روی متن هم آن را جذاب و کنجکاوبرانگیز می نماید؛ حال 
در نظر بگیرید که با یک فیلمنامه پیچیده، عمیق با اجرای »لارس فون تریه« 
طرف هستید! فيلم تنها يك لوكيشن دارد و خانه ها و خيابانها با خطوط سفيد 
مشخص شده اند و فيلمبرداري در اغلب سكانسها دستي و روي شانه است. اين 
كه صحنه هاي فيلم شبيه تئاتر است و ديوار و پنجره انتزاعي هستند و ديده 
نمی شوند چه دليلي دارد؟ قطعاً فون تريه قصد نداشته يك تله تئاتر يا به عبارتي 
سينما تئاتر توليد كند. اين كار از روي عمد و به درستي انجام شده است. فون تريه 
مي خواهد بيننده در جاي خدا نشسته باشد و از چشم يك الهه به وقايع بنگرد 
و تحليل بكند. دليلش اين است كه ديوارهاي نمي توانند جلوي ديدگان خداوند 
را بگيرند و او طبق اعتقاد همه اديان توحيدي »ناظر بر اعمال انسان هاست.« در 
داگویل تکرار های مضحکی وجود دارد و فیلمساز بر تمامی آن ها عامدانه اصرار 

ورزیده؛ داگویل را حتما ببینید.

2003 / »Dogivlle | داگویل«
:: لارس فون تریه ::

»ارنست والتر مایر« زیست شناس آمریکایی آلمانی تبار است که برای آثارش در زمینه 
آرایه شناسی پرندگان، ژنتیک جمعیتی و فرگشت )تکامل( مشهور است. به عنوان 
یکی از زیست شناسان برجسته دنیا، او را گاه »چارلز داروین سده بیستم میلادی« 
خوانده اند. مایر در ۱۹۹۹ موفق به دریافت جایزه کرافورد زیست شناسی شد. در طول 
دو قرن گذشته شواهد بسیاری از جهان زنده ی در حال تغییر گردآوری شده که 
برای توجیه آن ها راهی جز پذیرش تکامل نبوده است. هرچند نظریه های تکاملی 
مختلفی برای تبیین این تغییرات ارائه شده اما نظریه ی تکامل داروینی بیش از سایر 
نظریه های تکامل گرایانه مورد پذیرش و البته مخالفت قرار گرفته است. اهمیت این 
نظریه فارغ از دلایل مخالفان و موافقان، در تأثیرگذاری آن نه فقط بر زیست شناسی 
به منزله ی یک علم تجربی، بلکه بر علوم انسانی و همه ی ارکان زندگی بشر از اقتصاد 
گرفته تا جامعه شناسی و حتی سیاست است. هیچ نظریه ای هرچند دقیق و پیچیده 
را نمی توان یافت که چنین تأثیری بر علوم و باورها گذاشته باشد. چیستی تکامل 
به قلم یکی از سرشناس ترین تکامل گرایانِ پس از داروین نوشته شده است؛ کسی 
که خود سهم بسزایی در توسعه ی این نظریه داشته و سعی کرده است در این اثر 
تصویری جامع و در عین حال نه چندان پیچیده از نظریه ی تکامل ارائه دهد تا علاوه 

بر زیست شناسان، مخاطب عام تر هم با آن به راحتی ارتباط برقرار کند.

2001 / »?What Evolution Is | تکامل چیست؟«
:: ارنست مایر | ترجمه: سلامت رنجبر ::

کتابفیلم موسیقی

جبار آذین 
نویسنده

هنرمندان فرهیخته تئاترکه با یک دست سبد بینش و 
را باعشق به هنر در دست گرفته و  دانش و فرهنگ 
سبدی خالی از درآمد و حمایت در دست دیگر دارند، 
به رغم تمام کمبود ها و کاستی ها و بی اعتنایی ها 
به حرفه ای ها و جوانان مستعد و اندیشه مند، پرچم 
تئاتر فاخر و ملی کشور را دراهتزاز نگهداشته اند، امروز 
بیش از دیروز مظلوم واقع و به حال خود رهاشده اند. 
درشهرستان ها با آنکه استعدادهای درخشان تئاتری 
فراوان است، ولی چون بودجه و حامی ندارند، اوضاع 
تئاتری ها بیش از تهران نابسامان است. واقعیت اینکه 
تئاتر در کشور ما به دلیل درست درک نشدن و جدی 
نگرفتن آن از سوی مسئولان فرهنگی که از فرهنگ، 
فقط صندلی نشینی آن را یادگرفته اند، به هیچ عنوان 
برای تئاتری ها منبع درآمدزایی محسوب نمی شود. 
ازهمین رو اغلب هنرمندان تئاتر برای اداره زندگی خود 
به ناچار به مشاغل دیگر که هیچ ارتباطی با هنر و تئاتر 
ندارد و گاه بسیار طاقت فرسا است، اشتغال دارند. این 
در حالی است که تئاتر در ایران، قدمت و جایگاهی والا 
دارد و عده کثیری از چهره های شهیرعرصه های ادب 
و هنر و سینما و تلویزیون از تئاتر برخاسته اند. از نگاه 
برخی تئاتر، چیزی در حد تعزیه های آماتوری است که 
در کوچه و خیابان اجرا می شود و نمی خواهند بفهمند 
و بدانند که تئاتر هنری ملی و جهانی و تعزیه هنر و 
آیینی دینی است و باید مورد احترام و حمایت قرارگیرند. 
درسال های اخیر به علت سلطه نگاه سیاسی و تجاری 
برحوزه های فرهنگ، موسیقی، سینما وتئاتر،گروه هایی 
به ناچار، راه استقلال را در پیش گرفته و برای ادامه 

حیات هنری، باتکیه بر سرمایه بخش خصوصی، با شکل 
دهی تئاترخصوصی، سهم خود را ازتئاتر دولتی و ارگانی 
جدا کرده و جماعتی هم با دورشدن از مردم و توجه به 
مضامین و محتوا، تئاتر اشرافی را دایر کرده و به کاسبی 
مشغول اند. در این اوضاع وانفسا، با یورش کرونا، وضع 
تئاتری ها بدتر هم شده است و نبود شرایط مناسب و 
امکانات، سبب شده تا تئاتری های سختکوش با دست 
های خالی نتوانند، حرف ها و هنر خود را به روی صحنه 
آنلاین، گروهی  ببرند.گرچه اجرای طرح های نمایش 

را به تولید و نمایش تئاترها در فضای مجازی ترغیب 
کرده، اما همین امکان هم از بیراه های باند و پارتی و 
بی عدالتی می گذرد و دست های بسیاری را از تولید 
آثاری اینگونه هم تهی کرده است. به عبارتی تئاتر و 
تئاتری ها، امروز دست تنگ تر، محصورتر و محدودتر از 
دیروز هستند. بر مسئولان مدعی فرهنگ و هنر و تئاتر 
واجب است تا به یاری تئاتری ها بیایند و به ویژه دست 
گروه هایی که کرونا، باعث خسارت های مادی آن ها 

شده را بگیرند...

دیدگاه

چرا کسی حال تئاتر و تئاتری ها را نمی پرسد؟
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7 ورزشی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

وقتی معاون قوه قضائيه محبوب مفسدين اقتصادی می شود!
 بنویسید »مجريان تلويزيون« بخوانید »عامل مشكلات كشور« !؟

هر  در  مسئولیت  وجود  با  دادگان«  »محمد 
شود  می  دولت  همان  پایان  در   )!( دولت 
صدای  که  هاست  ماه  )دادگان(  او  منتقد! 
شاید  كه  كشیده  آسمان  به  سر  اعتراضش 
برخی از ادعاهایش بیراه نباشد اما تصور می 
شبیه صحبت  بیشتر  او  های  دیالوگ  شود 
های نماینده سابق مجلس است كه در دفاع 
از پدرش ادعا كرد او سهمش را از سفره انقلاب 
برداشته! در مورد اساسنامه فدراسیون فوتبال 
كه بالغ بر یك دهه بدون تصویب مجلس و 
هیات وزیران به عنوان چراغ راهنمای فوتبال 
روشن بود، نه كسی پیگیر شد و نه محكمه 

ای انجام گرفت!
معلوم نیست اگر پس از ماجرای »کارلوس 
كی روش« و »مارک ویلموتس«، مهدی تاج 
به بهانه بیماری فرار را بر قرار ترجیح نمی داد 
تا فضای برگزاری انتخابات جدیدی فراهم شود 
)كه فرضیه های احتمالی آن هم علی السویه 
بود( اساسا امروز بحثی در بازنگری اساسنامه 
مطرح می شد یا نه؟ به هرحال اوضاع آن قدر 
شیر تو شیر است كه معلوم نیست چه كسی 

راست می گوید و حق با كیست؟!
از جام  )اگر خاطرتان باشد پس  مهدی تاج 
ملت های آسیا و رفتن كی روش از تهران و 
عقد قرارداد با ویلموتس، صریحا گفتم باید 
محاكمه شود( با آنکه مثل خاوری جلای وطن 
نكرد اما با حضور در برنامه تلویزیونی چنان 
چهره ای حق به جانب به خود گرفت و به 
جای پاسخگویی به اقداماتش، فضای حاكم 
و میثاقی كرد كه احساس  عادل  را متوجه 
كردیم همه مشكلات فوتبال به تعویض این 
دو مجری مربوط است و مشكلات اقتصادی 

و فرهنگی و اجتماعی و سیاسی و برجام نیز 
صرفا ریشه صدا و سیمای میلی دارد!

به عبارتی تاج با زیركی هرچه تمام اصل ماجرا 
را مقفول گذاشت تا  قرارداد ویلموتس و اینكه 
چطور بسته شد و چه كسانی نقش داشتند 
و ماجرای مركز فرهنگی ایران و هلند چه بود 
و چه كسانی به یكدیگر نان قرض دادند مثل 
خیلی از جریان های دیگر  فقط در حد پرسش 
باقی بماند! در واقع پرسش درباره اینكه چرا 
وزیر ورزش دستور بررسی به پیشنهاد آن مركز 
داد و اینكه چه گروهی در مقام بررسی برآمدند 
و چرا باید در بلژیك این قرارداد بسته می شد 
مثل این است كه بپرسیم: چرا طبری -معاون 
اجرایی قوه قضائیه- در جلسه محاكمه خود با 
شهامت تمام می گوید »من 20 سال صاقانه 
آقایان  این  قلوب  محبوب  و  كردم  خدمت 
)منظور مفسدین اقتصادی كه امروز پای میز 

محاكمه ایستاده اند( بوده ام؟
واقعا وقتی قبه فساد و اختلاس و رشوه در 
جامعه ریخته می شود و از سازمان یافتگی به 
نهادینگی تبدیل می شود ، داد و قال كردن و 
صحبت از فوتبال پاك چه معنایی دارد؟! وقتی 
برادران رئیس جمهور و معاون او دارای پرونده 
هستند و هیچ اتفاقی نمی افتد و وقتی به 
دفعات اخبار هزاران هزار میلیارد اختلاس با 
عناوین مختلف از منابع مالی كشور توسط 
عده ای خاص  رسانه ای می شود و هیچ 
اتفاقی كه باید نمی افتد، چه انتظاری داریم 
كه امثال تاج و كفاشیان و یا دادگان با آن 
پشتوانه قوی سیاسی قوی محاكمه شوند و 
یا اساسا كسی به آن ها بگوید بالای چشم 

تان ابروست؟
دادگان با آن اتفاقات جام جهانی2006 نهایتا 
فوتبال ما را به تعلیق كشید؛ آیا كَك كسی 
گزید؟ وقتی كمیته انتقالی اساسنامه ای را 
تدوین كرد كه از مجوزهای قانونی و مصوبات 
لازم برخوردار نبود! مگر پرسشی انجام گرفت؟

وقتی كفاشیان توسط كمیته انضباطی محروم 
شد، كدام اتفاقی صورت گرفت كه حالا داعیه 
سرپرستی فدراسیون فوتبال را دارد؟ باچنین 

اوصافی چرا باید انتظار داشته باشیم كه مهدی 
تاج یا مدیران سابق استقلال و پرسپولیس بر 
سر قراردادها محاكمه شوند؟ وقتی وزیری كه 
مرتكب قتل می شود و اعتراف هم می كند 
اما گروهی دنبال راه فرار از اعدام او هستند، 
آیا دنبال شفافیت در فوتبال وقت تلف كردن 

نیست؟
اینكه دغدغه طرفداران سرخابی به جانبداری 
از  قبل  دولت  و  پرسپولیس  از  دولت  این 
استقلال است، چه دردی را دوا می كند؟ وقتی 
فوتبال  ورشكستی  عاملین  وانفسا  این  در 
قالیبافیسم  ازجریان  متاثر  و  فضاسازی  با 
)اصولگرایی نوین( قصد بازگشت دارند، از این 
باید  چرا  داشت؟  باید  استباطی  چه  جریان 
آزموده را آزمود؟ چند بار؟ پاس، استیل آذین، 
ابومسلم و تراكتور كافی نبود؟ دریافت املاك 

نجومی چطور؟
آیا تا به حال پرسیده اید که چرا در كشوری كه 
با رشد بیكاری فزاینده رو به روست و ضربان 
میان  در  قدر  این  افتاده  شمارش  به  تولید 
بازنشستگان و آن هایی كه سهم خویش را 
از سفره انقلاب و ورزش برداشته اند، همچنان 
رقابت برای حضور در مسئولیت های مدیریتی 

وجود دارد؟
وقتی تاج قادر است به عنوان بازنشسته به 
فوتبال برگردد، بی تردید در پرونده ویلموتس 
كمیته  كه  شد  خواهد  او  با  رفتاری  همان 
استیناف با كفاشیان كرد! دست آخر هم همه 
مشكلات فوتبال ما و اساسا كشور به جا به 
جایی دو مجری  یك شوی تلویزیونی ختم 
می شود! همانطور كه دو هفته پیش  و در یك 
جلسه مهم اقتصادی كشور و در حضور آقای 
رئیس جمهور به جای ریشه یابی موضوع به 
شومن برنامه 90 یا سپر فدراسیون كفاشیان 
و تاج اشاره شد! مضحكه از این خنده دارتر؟ 
هركی هرجا كم می آورد به عادل و 90 اشاره 

می كند!
متعجبم؛ از اینکه چرا هنوز ترامپ، اعتراضات 
نژادپرستی در آمریكا را به عادل و میثاقی ربط 

نداده؟!

اختصاصی

مهدی تاج )اگر خاطرتان باشد پس از جام ملت های آسیا و 
رفتن كی روش از تهران و عقد قرارداد با ویلموتس، صریحا 
گفتم باید محاكمه شود( با آنکه مثل خاوری جلای وطن نكرد 
اما با حضور در برنامه تلویزیونی چنان چهره ای حق به جانب به 
خود گرفت و به جای پاسخگویی به اقداماتش، فضای حاكم را 
متوجه عادل و میثاقی كرد كه احساس كردیم همه مشكلات 
این دو مجری مربوط است و مشكلات  به تعویض  فوتبال 
اقتصادی و فرهنگی و اجتماعی و سیاسی و برجام نیز صرفا 

ریشه صدا و سیمای میلی دارد!

واقعا وقتی قبه فساد و اختلاس و رشوه در جامعه ریخته 
می شود و از سازمان یافتگی به نهادینگی تبدیل می شود ، داد 
و قال كردن و صحبت از فوتبال پاك چه معنایی دارد؟! وقتی 
برادران رئیس جمهور و معاون او دارای پرونده هستند و هیچ 
اتفاقی نمی افتد و وقتی به دفعات اخبار هزاران هزار میلیارد 
اختلاس با عناوین مختلف از منابع مالی كشور توسط عده ای 
خاص  رسانه ای می شود و هیچ اتفاقی كه باید نمی افتد، 
چه انتظاری داریم كه امثال تاج و كفاشیان و یا دادگان با آن 
پشتوانه قوی سیاسی قوی محاكمه شوند و یا اساسا كسی به 

آن ها بگوید بالای چشم تان ابروست؟

او )دادگان( ماه هاست که صدای اعتراضش سر به آسمان 
كشیده كه شاید برخی از ادعاهایش بیراه نباشد اما تصور می 
شود دیالوگ های او بیشتر شبیه صحبت های نماینده سابق 
مجلس است كه در دفاع از پدرش ادعا كرد او سهمش را از 

سفره انقلاب برداشته! 

سرمربی تیم فوتبال زنان سپاهان گفت: خیلی 
وقت است که بدلیل کرونا بازی ها تعطیل شده 
است و بازیکنان هم برای ادامه مسابقات لیگ 

برتر آمادگی ندارند و آسیب می بینند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، بیان 
محمودی روز گذشته اظهار داشت: فاصله خیلی 
زیادی میان بازی های لیگ برتر فوتبال زنان این 
فصل افتاده است. اکنون هیچ کدام از بازیکنان 
از آمادگی جسمانی خوبی برخوردار نیستند و 
احتمال آسیب دیدگی خیلی زیاد است. علاوه بر 
آن کووید-۱۹ بیماری خطرناکی محسوب می شود 
و از روزی که لیگ تعطیل شده است شرایط 
بحرانی همینطور ادامه دارد. حتی دارویی برای 

آن نیست و هر روز این وضعیت بدتر می شود.
سریع  لیگ  سازمان  تا  است  بهتر  افزود:  وی 
قهرمان لیگ را اعلام کند. حتی برای فصل بعد 
هم اولویت با سلامتی بازیکنان است و باید 
سازمان تدبیری برای سلامتی فوتبالیست ها و 
کادر فنی بیاندیشد زیرا تمامی بازیکنان توانایی 
پرواز با هواپیما را ندارند و اگر با اتوبوس هم به 
مسابقات بروند معلوم نیست که چه کسی در 

آن اتوبوس بیمار است و شرایط خطرناکی دارد.
سرمربی سپاهان عنوان کرد: برای فصل بعد هم 
چیزی مشخص نیست اما سازمان لیگ نظرم 
را درخصوص ادامه مسابقات پرسید و گفتم ما 
مربیان موافق تعطیل و مختومه اعلام شدن 

ادامه این رقابت ها هستیم.
بهترین نقطه قوت لیگ  وی خاطرنشان کرد: 
برگزار  منظم  کرونا  بیماری  از  قبل  فصل  این 
شدن مسابقات بود اما پوشش رسانه ای خوبی 
نداشتیم که این امر بزرگ ترین ضعف این فصل 

بود.
محمودی درخصوص قراردادهای بازیکنان عنوان 
کرد: سپاهان باشگاهی منظم و با مدیریت خوب 
بوده و تاکنون ۷۰ درصد قراردادهای بازیکنان را 
پرداخت کرده است. این ۳۰ درصد باقی مانده هم 
منتظر تصمیم گیری سازمان لیگ است تا بپردازد 
زیرا مبلغ قرارداد بازیکنان زیاد نیست تا نخواهد 

آن را پرداخت کند.

بانوان
»بیان محمودی«:

بازیکنان برای ادامه لیگ فوتبال زنان آمادگی ندارند

مجید  سعیدی
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دبیر کمیته والیبال ساحلی فدراسیون می گوید : فدراسیون 
جهانی والیبال تور سه ستاره بندر عباس را کنسل کرد.

»نادر انصاری« در گفتگو با »دنیای هوادار« با بیان اینکه 
۵ تور ملی تا آبانماه پیش بینی شده است، بیان کرد: تور 
ملی بندرترکمن، آق قلا، مازندران، تهران و بوشهر ۵ تور ملی 
بوده که پیش بینی کردیم و اولین تور ملی والیبال ساحلی 

کشور از ۱۰ تیر ماه آغاز می شود.
قهرمانی  ساحلی  والیبال  مسابقات  کرد:  تصریح  وی 
نونهالان، نوجوانان، جوانان و امیدها را پیش بینی کردیم 
که با صدور مجوز از سوی ستاد ملی مبارزه با کرونا برگزار 

خواهد شد.
دبیر سازمان ساحلی فدراسیون والیبال از کنسل شدن 
تورجهانی سه ستاره بندرعباس خبرداد و افزود: فدراسیون 
جهانی والیبال )FIVB( به دلیل تدوام شیوع کرونا، برگزاری 

تور جهانی سه ستاره بندرعباس در سال ۲۰۲۰ را لغو کرد.
انصاری ادامه داد: با توجه به تداوم شیوع و گسترش 

تمرینی  و  پروازی  و مشکلات  در جهان  کرونا  بیماری 
تیم ها، فدراسیون جهانی والیبال برگزاری اکثر تورهای 
جهانی سال ۲۰۲۰ از جمله تور جهانی سه ستاره بندرعباس 
را لغو کرد، همچنین فدراسیون جهانی والیبال تا پایان ۱۰ 
شهریورماه سال جاری برگزاری ۲۰ تور جهانی یک تا پنج 

ستاره والیبال ساحلی سال ۲۰۲۰ لغو شده است.
وی در پایان متذکر شد: ثبت نام تور ملی والیبال ساحلی 
بندر ترکمن و آق قلا آغاز شده و تیم ها می توانند با 
مراجعه به سامانه ثبت نام تورهای ملی والیبال ساحلی 

اعلام آمادگی کنند.

توپ و تور

»نادر انصاری« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

تور جهانی والیبال ساحلی سه ستاره بندر عباس لغو شد

»فیفا«: رتبه بندی تیم های ملی از 16 ژوئیه آغاز می شود
آخرین رنکینگ تیم های ملی فوتبال جهان در حالی اعلام شد که به 

دلیل تعطیلی حاصل از شیوع کرونا، مسابقات ملی بین المللی 
برگزار نشده اند. فیفا در وبسایت رسمی خود تاکید که هیچ 

تغییری در رده بندی ماه ژوئن به وجود نیامده و رتبه بندی 
جدید از تاریخ 16 ژوئیه آینده خواهد بود.

»فرشید اسماعیلی« برای بازی با فولاد تست می دهد
با  از تمرینات این تیم  بازیکنی است که در یکی  فرشید اسماعیلی 

گرفتگی عضله روبرو شد و چند روزی است در تمرین استقلال 
شرکت نمی کند. او از چند روز دیگر با حضور در محل تمرین 

تست می دهد تا مشخص شود آیا به بازی با فولاد خواهد 
رسید یا نه.

مدافع سابق »صنعت نفت« درگذشت
بازیکن سابق و خوش اخلاق تیم فوتبال صنعت نفت آبادان در فصل 

83-82 دار فانی را وداع گفت. علیرضا نیکبخت 39 ساله علاوه که 
بر عضویت در تیم انتظام اهواز و صنعت نفت آبادان، حضور در 

فولاد گستر و نساجی را نیز تجربه کرده بود، دیروز به دلیل ایست 
قلبی درگذشت.

»رادولوویچ« قصد بازگشت به ایران را ندارد
مدیرعامل شرکت ذوب آهن اعلام کرد که سرمربی میودراگ رادولوویچ 

سرمربی مونتونگرویی این تیم علاقه چندانی به ادامه همکاری 
تعطیلی  از  بعد  که  آهن  ذوب  نگرویی  مونته  سرمربی  ندارد. 

مسابقات لیگ برتر به دلیل شیوع ویروس کرونا از ایران به 
کشورش بازگشته بود حاضر به بازگشت نیست.

رکورد ۳۰۰ متر با مانع جهان شکسته شد
»کارستن وارهولم« نروژی رکورد ماده ۳۰۰ متر با مانع جهان را شکست. 

کارستن وارهولم روز گذشته در جریان رقابت بازی های غیر ممکن 
که به میزبانی اسلو در نروژ برگزار شد، ضمن کسب عنوان 

قهرمانی توانست رکورد دوی ۳۰۰ متر با مانع جهان را جابجا 
کند.

میانگین قرارداد هندبالیست ها: ۱۰۰ میلیون!
رقم قردادهای هندبالیست هایی که در لیگ ایران بازی می کنند آنقدر 

کم است که حتی تمایلی به بیان آن ندارند اما در مقابل اکثر 
لژیونرها بیش از یک میلیارد دریافت می کنند. گفتنی است 

که میانگین قرارداد بازیکنان ایرانی در لیگ هندبال کشورمان 
بیشتر از 100 میلیون نمی شود.

آغاز موتو جی پی 2020 از اسپانیا
فصل جدید مسابقات موتورسواری قهرمانی جهان )موتو جی پی( از 

اسپانیا آغاز خواهد شد. اسپورت اکسپرس نوشت، موتو جی پی 
2020 19 جولای )29 تیر( از اسپانیا آغاز خواهد شد اما تقویم 

جهانی  همه گیری  به  بستگی  رقابت ها  این  مراحل  دیگر 
ویروس کرونا دارد.

ملی پوش تیراندازی سفیر مدرسه سازی شد
مه لقا جام بزرگ ملی پوش تیراندازی ایران سفیر مدرسه سازی شد. 

وی با تأکید بر اینکه خیرین در طرح »آجر به آجر« شرکت کنند 
گفت: کودکان ما حتی در دورترین نقاط استان و کشور نیاز 

به فضاهای مطلوب آموزشی دارند که امیدوارم به موضوع 
مدرسه سازی توجه خاصی شود.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

ساله  یک  قرارداد  تمدید  سر  بر  چلسی  و  رم 
»زاپاکوست« مذاکره می کنند.

زودی سریال زندگی »وندا نارا« توسط یکی از دو به 
شبکه نتفلیکس یا HBO ساخته خواهد شد.

در پایان ماه ژوئن، »چوپوموتینگ« پاری سن ژرمن 
را ترک خواهد کرد.

باشگاه  دو  لیون(:  باشگاه  )رئیس  »آئولاس« 
منچستریونایتد و رئال مادرید به جذب »رایان چرکی« 

علاقمند بودند.

بازی کردن و شاد کردن  »لیونل مسی«: فوتبال 
دیگران مثل یک هدیه است.

»صادق درودگر«: علی کفاشیان گفت به داور دستور 
دادم که تراکتور برنده شود!

»نفت  کرونا  به  مبتلا  بازیکن  دو   PCR تست 
مسجدسلیمان«، منفی اعلام شد.

به دلیل وضعیت قرمز مشهد تمرینات »شهر خودرو« 
به تهران منتقل شد.

»محمد عباس  زاده« به مدت 5 هفته از میادین دور 
خواهد بود

میلاد حسین زاده

  خبرنگار


